
Comisarul european pentru politică
regională, Corina Creţu, a declarat luni, la
Oradea, că o eventuală ieşire a României
din Uniunea Europeană ar fi o catastrofă
naţională. „Nu înţeleg de unde aceste
critici, aceste chestiuni legate de o
eventuală ieşire din Uniunea Europeană.
Cred că ar fi o catastrofă naţională şi am fi
cu toţii responsabili pentru generaţiile care
vor urma. Toate aceste atacuri la adresa
Uniuni Europene nu ne fac bine. Pentru că

acesta este un proiect unic, este şansa
noastră după Revoluţie de a ne garanta
progresul”, a declarat Corina Creţu.
Comisarul european, prezent la
inaugurarea Podului Centenarului din
Oradea, construit cu fonduri europene, a
precizat că intrarea ţării noastre în UE s-a
văzut în orice localitate, în fiecare oraş sau
regiune, în viaţa de zi cu zi a oamenilor.

„Niciun proiect nu este perfect.
România are şansa preluării preşedinţiei,
poate îmbunătăţi lucrurile din interior, dar
acest lucru se poate face prin dialog şi nu
cu jigniri, cu comploturi. Vă repet. De la
aderarea României, ţara noastră a primit 45
de miliarde de euro, contribuţia fiind mai
mică de 15 miliarde. Deci beneficiul net
este vizibil în viaţa de zi cu zi a oamenilor.
Şi nu vorbesc numai de bani. Înseamnă
şansa de a fi, de a trăi într-o familie
europeană, înseamnă şansa generaţiilor
tinere de a studia prin programul Erasmus,
înseamnă o şansă a oamenilor de a trăi şi
munci în alte ţări. Este o datorie a fiecărui
guvern de a face economia să prospere şi
ţara mult mai atractivă, pentru a se întoarce
oamenii acasă, dar pe de altă parte,
oamenii au murit la Revoluţie pentru a avea
libertate de exprimare şi libertatea de
mişcare, de a-şi alege locul unde să
trăiască şi să muncească. Cred că aceste
libertăţi, pe care nu le-am avut înainte de
1989, trebuie apărate cu orice preţ”, a spus
Corina Creţu. Comisarul european susține
că Guvernul ar trebui să depună proiecte
de accesare a fondurilor europene inainte
de a aduce acuzații Comisiei Europene.
Crețu spune că o va invita miercuri pe
Viorica Dăncilă, atunci când premierul va fi
la Bruxelles, să spună care este poziția
Guvernului în privința unor atacuri ale unor
membri PSD, menționând că, pânaă acum,
nu a vazut nicio delimitare de anumite
afirmații.
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Planuri cu bătaie lungă de la Primărie

Cu puțin noroc, așa-zisul parc al
Casei de Cultură, care este mai mult o
zonă sufocată de betoane, va deveni
un veritabil spațiu verde. Cel puțin așa
sună planurile Primăriei Constanța
care, de curând, a lansat un anunț de
consultare a pieței pentru
determinarea valorii estimate a
achiziţiei serviciului de elaborare
documentație tehnico-economică
aferentă obiectivului de investiţii
„Îmbunătățirea mediului urban în zona
Coiciu –Casa  de  Cultură”. Potrivit
anunțului publicat și pe site-ul
www.primaria-constanta.ro, serviciul
constă în  elaborarea studiului de
fezabilitate şi documentaţii pentru
obţinerea avizelor și acordurilor
necesare reamenajării spațiului,
studiu  topografic,  studiu  geotehnic,
studiu  peisagistic  şi plan de
reutilizare. „Terenul pe care urmează a
se realiza investiţia este situat în
cartierul Coiciu, zona Casa de Cultură
şi, în prezent, este o platformă
betonată aflată în stare de degradare.
Prin realizarea lucrărilor de

reconversie se va obţine
refuncționalizarea unei suprafețe de
circa 18.000 mp (inclusiv căi de acces
către spaţiul verde) și transformarea
acestuia în parc/grădină publică”, se
arată în anunț.

CE LUCRĂRI VOR FI
REALIZATE

Pentru revitalizarea zonei urbane,
vor fi realizate mai multe activități. În
primă fază, vor fi amenajate alei
pietonale, piste pentru bicicliști și
trotuare. De asemenea, vor fi
reconfigurate spațiile verzi  prin
defrișarea  vegetației  existente,
modelarea terenului,  plantarea cu
plante perene, gazonarea
suprafețelor, plantare arbori și arbuști.
Vor fi amenajate și zone speciale
amenajate pentru sport, locuri de
joacă și alte facilități pentru petrecerea
timpului liber. Totodată, vor fi montate
foișoare, pergole, grilaje, grupuri
sanitare, spații pentru întreținere și
scene, precum și mobilierul urban

necesar unui parc (bănci, coșuri de
gunoi, toalete ecologice, suport
parcare biciclete). Nu în ultimul rând
va fi instalat un sistem de furnizare a
internetului prin Wi-Fi, precum și
sisteme de supraveghere video a
spațiilor amenajate prin proiect.
Consultarea  de  piață  se va
desfășura doar în sistem electronic,
orice persoană/organizație  interesată
având  posibilitatea de a transmite
oferta de preț în vederea determinării
valorii estimate a achiziției serviciului
de elaborare documentație tehnico-
economică aferentă obiectivului de
investiţii „Îmbunătățirea mediului urban
în zona Coiciu –Casa de Cultură” (SF,
avize, altele: studiu topografic, studiu
geotehnic, studiu peisagistic, plan de
reutilizare) la adresa de mail
programe@primaria-constanta.ro.
Informațiile cu privire la rezultatul
consultării vor fi publicate pe www.e-
licitatie.ro. Data limită de transmitere a
propunerilor este de 5 decembrie, iar
data limită de consultare este de 6
decembrie.

Parcul de la Casa de
Cultură va fi reamenajat?

Premierul României, întâlnire importantă 
cu șeful Guvernului croat

Premierul Viorica
Dăncilă a avut, luni, la
Zagreb, o întrevedere cu
omologul croat, Andrej
Plenkovic, cu care a
discutat despre relaţiile
economice şi comerciale
dintre cele două state,
dar şi despre preluarea
de către România a
Preşedinţiei Consiliului
Uniunii Europene
începând cu 1 ianuarie
2019. „Am constatat
împreună că, în urma
vizitei premierului croat
în România, relaţiile bilaterale dintre
cele două state au avut un trend
ascendent. Am avut o bună cooperare
sectorială. Mai mulţi miniştri din
România au venit aici, la Zagreb, mai
mulţi miniştri din Zagreb au vizitat
România, astfel încât să găsim puncte

comune de cooperare între cele două
state”, a precizat premierul român.
Totodată, Viorica Dăncilă a subliniat
că a discutat cu omologul de la
Zagreb despre provocările pe care
România le va avea la nivel european
o dată cu preluarea Preşedinţiei

Consiliului Uniunii Europene. „Am
vorbit despre preluarea
Preşedinţiei Consiliului Uniunii
Europene de către România
începând cu 1 ianuarie 2019,
despre provocările la nivel
european cărora trebuie să le dăm
un răspuns împreună. Mă refer aici
la provocări legate de Brexit, de
viitorul Uniunii Europene post-
Brexit şi aici un rol important îl va
juca summit-ul de la Sibiu din 9
mai 2019. Am vorbit despre
punctele comune, abordarea
comună pe care trebuie să o avem
pe politicile tradiţionale la nivel

european - şi mă refer la politica de
coeziune şi politica agricolă comună,
dar şi provocări legate de migraţie, de
terorism, de politica de apărare şi,
bineînţeles, un lucru care interesează
ambele ţări: Schengen-ul”, a adăugat
Dăncilă.


